
 

Ministerstvo zdravotnictví, Palackého náměstí 375/4, 128 01  Praha 2 
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Č. j.: MZDR  7674/2024-13/OZP 

MZDRX01RIJAT 

STANOVISKO  

 

 KOMISE  PRO  POSUZOVÁNÍ  ROZMÍSTĚNÍ PŘÍSTROJOVÝCH  ZDRAVOTNICKÝCH 

PROSTŘEDKŮ A KAPACIT HRAZENÝCH ZE ZDRAVOTNÍHO POJIŠTĚNÍ 

 

ze dne 6. března 2024  

 
 
 
 

Přístroj: MAGNETICKÁ REZONANCE (MR) 3T – obnova  

Území (město/kraj): Praha (Hlavní město Praha) 

Žadatel: Všeobecná fakultní nemocnice v Praze (VFN) 

Adresa: U Nemocnice 499/2, 128 08 Praha 2 

 

 
 
Stanovisko komise: DOPORUČENO 

(hlasování: 14 hlasů pro, 0 hlasů proti, 1 se zdržel)    

  

 

 

 

 

 

 

.................................................................... 

   doc. MUDr. Marek Mechl, Ph.D., MBA 

                   předseda Komise  
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Odůvodnění: 

Požadována je obměna přístroje MR 1,5T Philips Achieva, který byl pořízen v roce 2009, 

za přístroj 3T, která umožní pro pacienty a indikující lékaře zajistit i nadále vyšetřovací 

kapacitu Radiodiagnostické kliniky VFN a lépe uspokojovat stále rostoucí požadavky na 

provedení MR vyšetření. Změna na 3T přístroj umožní mj. zobrazení z neurologické 

indikace ve vyšší kvalitě než stávající přístroj (na řadu oblastí z neurologických indikací je 

přímo 3T přístroj dedikován).  

Navrhovaná výměna se týká oddělení magnetické rezonance (MR neurologie) v budově 

neurologické kliniky, Kateřinská 30, Radiodiagnostická klinika, VFN v Praze a 1. LF UK. 

Na konci roku 2021 definitivně vypršela servisní smlouva a servisní podpora stávajícího 

přístroje, a dle vyjádření firmy Philips bude obtížné nadále garantovat servis a dostupnost 

náhradních dílů. Vyšetření na tomto přístroji již nedosahuje standardů kvality MR 

zobrazení, v některých oblastech je zatíženo artefakty a je obtížně využitelné. Druhý MR 

přístroj na pracovišti kapacitně nestačí.  

Komise schválila obměnu přístrojového vybavení (t.č. MR 1,5T) již v roce 2021, avšak 

žadateli ale nebyly přiděleny finanční prostředky z dotačního titulu a nemohl tak k realizaci 

přistoupit. 

Žadatel nepředpokládá nutnost navýšení personálního zajištění. 
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